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Op de foto:
Dieke Sloots
vertelt aan de
fractie over
Vakland Het
Hogeland

NIEUWS UIT DE
FRACTIE
PvdA Het Hogeland

OKTOBER EN NOVEMBER

Op werkbezoek bij 't
Wieshoes

Oktober en november 2022 waren twee productieve maanden,
de fractie heeft verschillende activiteiten ondernomen. Even kort
samengevat heeft de fractie zes fractievergaderingen gehad, vier
raadsvergaderingen, drie raadsoverleggen, verschillende
bijeenkomsten bijgewoond en is op locatie geweest in Warffum. 
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RAADSBIJDRAGEN
Oostpolder

Ontwikkeling van industrie zorgt voor extra licht, geluid, geur en
veiligheid. De kans dat dit extra hinder geeft aan de omgeving is
groot. We begrijpen dat hier echt zorgvuldig naar gekeken
wordt, dat in de MER alle risico’s worden meegenomen. De
relevante overige projecten die in de komende jaren tot
uitvoering komen, hoe worden deze hierin meegenomen?

Wij willen heel graag onze grote waardering en respect uitspreken
voor de inwoners rond de Oostpolder die met grote inzet en
betrokkenheid hun steentje bijdragen aan de ontwikkelingsplannen.
We begrijpen heel goed dat ze er bovenop zitten om de
leefbaarheid in hun directe omgeving zo goed mogelijk in stand te
houden. En we begrijpen ook hun zorgen als het gaat om licht,
geluid, geur en externe veiligheid. De keuze voor een open
planproces sluit prima aan bij deze ontwikkelingsplannen en zorgt
voor goede interactie tussen de verschillende partijen.

Naar ons idee is Het Ruimtelijk KwaliteitsKader een goede
uitwerking van de eerste aanzet die we in vorig jaar hebben
gegeven en die bekrachtigd is in de unaniem aangenomen motie in
de raad.

Tijdens de vergadering van 12-10-2022 hebben wij ondanks deze
poisitieve woorden toch een aantal vragen gesteld over dit
ontwikkelingsgebied: 
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RAADSBIJDRAGEN
Oostpolder

Eén van de uitgangspunten is dat het bedrijventerrein zorgvuldig
ruimtelijk ingepast wordt en dat de woonfunctie in de
omliggende kernen in principe behouden wordt. In principe
houdt nadrukkelijk een voorbehoud in. Dit terwijl er steeds
gesproken wordt over transparantie en duidelijkheid. Kunt u ons
meenemen in het voorbehoud? (Vanochtend in de
stateninformatie heeft mevrouw Wetterauw nadrukkelijk gesteld
dat de plannen mogelijk zijn mét behoud van de woonkernen én
de leefbaarheid rond de Oostpolder).

De plannen hebben grote impact op de omgeving, zoals ook
eerder benoemd. Doel is onder andere vergroten vd
werkgelegenheid waarin we er vanuit gaan dat deze regio ook
voor jongeren een interessant vestigingsgebied zal zijn. Eén van
de zaken die we niet terug zien komen en die naar ons idee
welhaast parallel moet lopen aan de planontwikkeling is de
woningbouw. Hebben we straks prachtige projecten maar geen
plek om de werknemers (tijdelijk en structureel) te huisvesten?

Tot slot hebben wij benoemd dat we blij zijn met de beantwoording
op het gebied van kernenergie. Hierin wordt nadrukkelijk gesteld
dat een kerncentrale in Groningen NIET past in het beeld van
energie-opwekking en dus ook uitgesloten is.
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RAADSBIJDRAGEN
'Naar een nieuw sociaal domein'

 Is er genoeg draagvlak en draagkracht in de samenleving om dit
nieuwe beleid vorm te geven?

Nadat het nieuwe beleidsdocument over het sociale domein in het
raadsoverleg besproken was, kwamen twee zaken naar voren in de
bespreking. Deze werden aangekaart door onze fractie tijdens de
raadsvergadering op 26-10-2022.

 In het raadsoverleg is er expliciet gevraagd door de raad hoe ‘de voorkant’
meegenomen is in de ontwikkeling van dit nieuwe beleidsdocument. Er wordt
immers behoorlijk wat verwacht van de voorkant. Dit alles om zorg vragen in
een vroegtijdig stadium te herkennen zodat er eerder ingegrepen kan worden
en om dure zorg te voorkomen. 

In de reactie werd aangegeven dat er met verschillende uitvoerende
organisaties is gesproken over deze voorkant en het inzetten hiervan. Hierin
missen we een belangrijke groep. De vrijwilligers van de verschillende
verenigingen/clubs en de mantelzorgers. We krijgen de indruk dat hier weinig
mee is gesproken. En dat is een kwetsbaar punt in het nieuwe plan. Helemaal
wanneer je hoort dat de vrijwilligersbestand tegenwoordig behoorlijk inteert
en overvraagt wordt.  We gaan belangrijke zaken van deze groep verwachten!
Wanneer we juist deze groep hierin mee willen krijgen is het van belang dat
je ze betrekt bij de ontwikkeling hiervan om draagvlak te krijgen en het
draagkracht te vergroten. Leg je dit top down neer dan is het plan om deze
groep hierin te betrekken gedoemd om te mislukken.
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RAADSBIJDRAGEN
'Naar een nieuw sociaal domein': vervolg

 Hoe kan er gecontroleerd en gemeten worden door de raad of     
doelen/ambities uitgevoerd en bereikt worden?

We missen een 0-meting die toegespitst is op het nieuwe beleidsplan.
De sociale monitor van 2021 in het Hogeland laat maar een deel zien…

De indicatoren die in het nieuwe beleidsplan omschreven zijn, zijn wat
ons betreft niet specifiek genoeg. Te vaag en te ruim beschreven.

Bij zo’n omvangrijk document en voornemen missen we eigenlijk een
uitvoeringsdocument. We weten dat we als raad niet over de uitvoering
gaan maar bij beleidsstukken met zoveel impact op onze inwoners is
het goed om te weten hoe de uitvoering eruit gaat zien. Helemaal
wanneer indicatoren en doelen (te) ruim omschreven zijn. 
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RAADSBIJDRAGEN
Nationaal Programma Groningen

Hieronder is de inbreng van onze fractie te lezen over het NPG. 

Het NPG is ingesteld om te investeren in de toekomst van de inwoners
van Groningen. Om de brede welvaart en het imago van Groningen te
verbeteren en te vergroten.

Alle deelnemende gemeenten en de provincie hebben gezamenlijk hun
handtekening onder het bestuursakkoord gezet. Nu dreigt, als we de
brief van de heer Remkes goed lezen (een deel van ) het laatste deel van
de gelden losgeweekt te worden van de oorspronkelijke plannen. Naar
ons idee om niet zo zeer om de brede welvaart in Groningen een boost
te geven, maar om de NPG gelden te gebruiken voor het grotere
landsbelang. Naar ons idee is het NPG geld daar niet voor bedoelt. 
Uiteraard kan onze provincie nooit losgezien worden van de rest van
Nederland. Wij zien dat als inwoners als geen ander, andersom wil het
nog wel eens een vraag zijn. De 4 transities die door Remkes genoemd
worden zijn grotendeels gestoeld op landelijke behoeftes. Daar is het
NPG geld niet voor bestemd.

We zien heel graag dat Groningen koploper is in een aantal van de
genoemde ambities, maar dan met de juiste kaders waar wij met z’n allen
wat over te zeggen hebben én met geld dat vanuit de landelijke overheid
voor landsbelang in Groningen gestoken wordt. En dat is wat anders dan
het NPG geld dat voor de toekomst van de Groningers beschikbaar is
gesteld. De huidige gestarte projecten staan voor het gevoel van veel
inwoners al ver van hen af, zeggenschap en participatie is blijft een
uitdaging. We staan dus achter het uitgangspunt van het college om het
vervolg lokaal in te zetten. de baanbrekers als gedachtenlijnen voor de
toekomst te zien, maar zeker niet als invulling voor de rest van de gelden
van het NPG. Dát is en blijft van en voor de Groningers.
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RAADSBIJDRAGEN
Afvalstoffenheffing

Roelf heeft namens onze fractie een aantal vragen gesteld (met input van
Ronald) over de afvalstoffenheffing van onze gemeente. Deze vragen zijn
gesteld afgelopen twee november aan de verantwoordelijk wethouder
Arjen Nolles. 

De eerste vraag
In het raadsvoorstel wordt gemeld dat er nog duidelijk teveel tuinafval in
de groene bak zit. Zonder dat teveel aan tuinafval hoeft hij dus niet zo
vaak geleegd te worden en dat scheelt in de kosten. Maar hoe raken we
dat tuinafval op een andere manier kwijt, wat is het alternatief? Een
compostbak voor elke woning? Wil het college hier over nadenken?

De tweede vraag
 illegale dumping gebeurd nu ook, maar de kans dat het meer en meer
gaat gebeuren is door de hogere kosten aanwezig. Gaat er handhaving
plaats vinden op dit punt?

 Als fractie waren we voor het voorstel van de gemeente over
afvalstoffenheffing, met als reden de vervuiler betaald. We vinden het voorstel
rechtvaardig. De oppositie staat vooral negatief tegenover dit voorstel. De
wethouder kwam er niet uit met de oppositie, er bleef teveel onduidelijk
hierom besloot na overleg met de wethouder Financiën het voorstel aan te
houden. In december komt het voorstel uitgebreider teug op de agenda. 
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Nieuws uit de raad

Omgevingsvisie
Afgelopen maand is de omgevingsvisie van onze gemeente vastgesteld.
Deze visie moet uiteindelijk in de nieuwe omgevingswet landen. Deze
omgevingswet is al meerdere malen uitgesteld. De omgevingswet
combineert meerdere bestaande wetten in één wet. Daarnaast komt er
één digitaal loket wat het aanvragen van vergunningen voor
consumenten en bedrijven makkelijker zou moeten maken. In het
Hogeland is hierbij dus de omgevingsvisie vastgesteld, zoals het nu lijkt
gaat de omgevingswet juli 2023 in werking.

SV Bedum
Als fractie zijn we blij voor SV Bedum dat het krediet voor hun
accommodatie is vastgesteld Dit is gebeurd op 16 november het gaat om
een bedrag van €1.725.000 voor het bouwen van een nieuwe locatie. Dit
heeft ons ook nog een lekker gebakje opgeleverd van de sportvereniging.
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Nieuws uit de raad

NPG projecten goedgekeurd
Het NPG project Tocamaheerd (Uithuizen) en Tijd voor Toekomst zijn
goedgekeurd. Dit zijn mooie ontwikkelingen in onze ogen voor onze
gemeente.

Tocamaheerd wil het onderwijsnetwerk en toerischtische
aantrekkingskracht van Het Hogeland versterken.De stichting wil dit
bereiken door in samenwerking met Museum Menkemaborg in Uithuizen
een professionele museumwinkel en expositieruimte in te richten en een
kinderspeeltuin aan te leggen die ook geschikt is voor kinderen met een
beperking. Verder is er een toeristische informatiepunt voor Noord-
Groningen voorzien en wordt een landschapspark met beeldentuin
ingericht.

Het Hogeland wil Tijd voor Toekomst inzetten door het invoeren van de
verrijkte schooldag op basisscholen. Dit betekent dat er extra lestijd
wordt aangeboden. Er wordt dan ingezet op talentontwikkeling, welzijn,
fysieke en mentale gezondheid, het voorkomen van (taal)achterstanden
en het vergroten van de brede blik op de wereld. Dit project is ingevoerd
om kinderen en jongeren in Groningen dezelfde kansen te geven als
kinderen elders in Nederland.
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FRACTIE OP LOCATIE
Bezoek 't Wieshoes, Warffum

 Voor 'fractie op locatie' deze maand bezochten wij Vakland het
Hogeland. Misschien kun je wel stellen: ‘ouder ontmoet kind’.
Want het was PvdA het Hogeland die politiek gezien dit project
heeft geïnitieerd. En zoals een goede ouder betaamd wil de
ouder graag weten hoe het is met het kind en waar het kind
vanuit de ouder nog wat ondersteuning kan gebruiken.

Een levenslang leren, met de regio als klaslokaal, dat is het ambitieuze
motto van deze dynamische beweging op het Hogeland. Het
uiteindelijke doel is een bijdrage te leveren aan de brede welvaart op
het Hogeland. Meer geluk, liefde en noaberschap, dat wil het team dat
vanuit het Wieshoes in Warffum werkt bereiken.

Met veel enthousiasme en inspirerende inzichten vertelden Ernst
Ottens, Engbert Breuker, Dieke Sloots over het project Vakland. In een
korte periode is er beweging ontstaan waarbij zo´n 1500 voornamelijk
Hogelandsters actief hebben deelgenomen aan een van de vele
activiteiten die vanuit Vakland zijn georganiseerd. Via vier pijlers,
namelijk; omgeving, overheid, ondernemers en onderwijs worden
Hogelandsters gestimuleerd en gefaciliteerd in hun ontwikkeling. De
beweging groeit als een olievlek waardoor er steeds meer
mogelijkheden ontstaan voor de Hogelandsters.

Een belangrijke krachtfactor van het project is dat de deelnemers gratis
mee kunnen doen en zelf bepalen waar ze willen ontwikkelen. Mochten
er hobbels/problemen zijn dan zijn er aanjagers en is het netwerk
beschikbaar om te kijken naar oplossingen. Hierdoor ontstaat er een
gezonde dynamiek die nodig is om het deelnemers en het project verder
te brengen.
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FRACTIE OP LOCATIE
Bezoek 't Wieshoes, Warffum: vervolg

 

Het succes van het project blijft niet onopgemerkt. Vanuit verschillende
gemeenten, andere overheden en instituten wordt meegekeken hoe
Vakland zich ontwikkeld. Daarnaast wordt er met andere vergelijkbare
projecten in het Noorden samengewerkt.

Door de kracht van de Vaklandbeweging wordt er steeds vaker gebruik
gemaakt van dit netwerk door overheden en andere instituten. Het
gevaar wat op de loer ligt voor Vakland is dat er steeds meer
vraagstukken binnenkomen waar andere partijen/overheden
verantwoordelijk voor zijn.

Enerzijds mooi want het inspireert en innoveert, echter moet Vakland
niet het ‘afvalputje’ worden van de zorg en overheid. Hier moet voor
gewaakt worden. Juist de kracht van vrijwilligheid en intrinsieke
motivatie moet hierdoor niet onder druk komen te staan. Laat je dit
gebeuren dan haal je de ziel uit het project.

Ook wil Vakland zich de komende jaren gaan organiseren als een
gebiedscoöperatie. Op deze manier moet project zich wortelen en
bestendigen in het Hogeland. Een uitdaging die met beide handen is
aangepakt door het kernteam van Vakland. Om dit te bereiken is er
steun nodig vanuit verschillende hoeken, zo ook de politieke hoek. De
beweging is zo langzamerhand een project at zich bewijst en . Uiteraard
zal de PvdA het Hogeland dit project steunen en waar nodig politiek
aanjagen.

Na het bezoek kon de ouder het kind weer loslaten. De ouder zag dat
het goed gaat en dat het kind op het goede spoor zit. Met de volgende
afspraak zijn ouder en kind uit elkaar gegaan: ontwikkel en groei en
mocht er steun vanuit de ouder nodig zijn dan willen we graag
ondersteunen en helpen. ‘Wat is het toch mooi om een kind te zien
groeien tot volwassenheid en een sterk persoon’.
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CONTACT EN SOCIALE
MEDIA
Onze fractie is te bereiken en te volgen via
verschillende kanalen, neem gerust contact met ons
op.

Onze gegevens:
Janny Klei                 jannyklei@msn.com                  06-15113487
Jaap Heres               jaapheres@hotmail.com           06-43533462
Han Hefting             hanhefting@hotmail.com         06-51116010
Roelf Wierenga        rwierenga@hotmail.com          06-53411752
Ronald de Haan       Ronald @jongerenwerk.com    06- 25092822
Mees Breuker          meesbreuker@gmail.com         06-83267563


